
Zápis ze zasedání Zastupitelstva městyse Žernov 
ze dne 20. 11. 2023 

 
Přítomni dle prezenční listiny. 
Omluveni: Martina Zoufalová Tučková, Světlana Pešková,  
Ing. Hůlka přítomen od projednávaného bodu č. 7 
Hosté: B. Macháně, Ing. Domáň, R. Šatný 
Zahájení zasedání v 17:05 hod., zasedání bylo ukončeno v 19:40 
Zasedání moderoval starosta Mgr. Libor Mojžíš 
 

1. Úvod. Starosta přivítal všechny přítomné i hosty. 
 
2. Volba zapisovatele a ověřovatelů 
Zapisovatel – Ing. Marie Hanušová, ověřovatelé – Mgr. Pavel Dohnal a Marcel Kočí 
 
USNESENÍ č. 1: Zastupitelstvo městyse schvaluje zapisovatele Ing. Marii Hanušovou, 
ověřovatele Mgr. Pavla Dohnala a Marcela Kočího. 
Pro 6, proti 0, zdržel se 0 

 
3. Byl schválen program zasedání s doplněnými body jednání: 

1. Kontrola usnesení z minulých jednání 
2. Dar NONA 92 
3. Informace starosty 
4. Různé 

 
USNESENÍ č. 2: Zastupitelstvo městyse schválilo program zasedání s doplněnými body jednání. 
Pro 6, proti 0, zdržel se 0 
 

4. Kontrola usnesení z minulých jednání. 
- Smlouva o bezúplatném převodu pozemků Správě silnic KH kraje – uzavřena 
- Darovací smlouva s městem Česká Skalice na opravu komunikace Třtice – uzavřena 
- Smlouva o bezúplatném převodu vodovodního řadu do majetku městyse – uzavřena 
- Výpůjčka pozemku pč. 79 – smlouva uzavřena 
- Komunitní energetika – otevřené téma k diskuzi 
 
USNESENÍ č. 3 
na vědomí Pro 6, proti 0, zdržel se 0 
 

5. Rozpočtové opatření č. 10/2023 Rozpočtové opatření schválil ve své pravomoci starosta. 

RO jsou přílohou tohoto zápisu. 
 
USNESENÍ č. 4: Zastupitelstvo městyse bere na vědomí rozpočtové opatření č. 10/2023. 
Pro 6, proti 0, zdržel se 0  
 

6. Tvorba fondů v roce 2023. Pravidla tvorby peněžních fondů ukládají zastupitelstvu městyse 

každoročně schválit výši rozpočtových prostředků vložených do fondů  
 
USNESENÍ č. 5: Zastupitelstvo městyse schvaluje pro rok 2023 převedení částky 49 000 Kč 
z rozpočtových prostředků do Fondu obnovy majetku SDH a schvaluje v rámci rozpočtového 
opatření č. 11 rozpočtovou změnu ve výši 12 000 Kč na straně příjmů rozpočtu par. 6330 pol. 
4134 a 12 000 Kč na straně výdajů par. 6330 pol. 5349.  
Pro 6, proti 0, zdržel se 0  
 
USNESENÍ č. 6: Zastupitelstvo městyse schvaluje pro rok 2023 jako zdroj Fondu obnovy 
vodohospodářského majetku příjem z pronájmu ve výši 133 000 Kč. 
Pro 6, proti 0, zdržel se 0  
 



 

7. Smlouva o právu provést stavbu.  
 
USNESENÍ č. 7: Zastupitelstvo městyse schvaluje smlouvu o právu provést stavbu zemního 
vedení pro elektrickou přípojku na pozemku ppč. 793/1 v k.ú. Žernov u České Skalice a 
pověřuje starostu k uzavření smlouvy o právu provést stavbu 
Pro 7 proti 0, zdržel se 0  
 

8. Smlouva o zřízení věcného břemene. 
 
USNESENÍ č. 8: Zastupitelstvo městyse schvaluje smlouvu o zřízení věcného břemene č. IV-12-
2024012/VB/01 pro kabelové vedení NN na pozemku pč. 1487 a 1491 v k.ú. Žernov u České 
Skalice s finanční náhradou 8 800 Kč a pověřuje starostu k podpisu smlouvy. 
Pro 7, proti 0, zdržel se 0  
 

9. Rozpočtové provizorium městyse Žernov na rok 2024. Do schválení rozpočtu na rok 

2024 se hospodaření městyse řídí posledním upraveným rozpočtem předchozího roku 2023, navíc lze 
v rámci rozpočtového provizoria financovat akce schválené kompetentními orgány a hradit zakázky 
z uzavřených smluv. 
 
USNESENÍ č. 9: Zastupitelstvo městyse schvaluje Rozpočtové provizorium městyse Žernov na 
rok 2024. 
Pro 7, proti 0, zdržel se 0 
 

10. Plán inventur a inventurní komise 2023. Zastupitelstvo projednalo plán inventur a 

zvolilo předsedu a členy inventurní komise. 
 
USNESENÍ č. 10: Zastupitelstvo městyse Žernov schválilo plán inventur a inventurní komisi pro 

rok 2023 ve složení předsedkyně Mgr. Olga Mařáčková, členové Eliška Hamáčková, Marcel Kočí 
a Pavel Macháně. 
Pro 7, proti 0, zdržel se 0  
 

11. Zmařená investice. Na účtu nedokončené investice je zůstatek 22 990 Kč. Jedná se o 

náklady na zpracování žádosti o dotaci na víceúčelové hřiště z programu NASA (Národní sportovní 
agentura). Jelikož výstavba víceúčelového hřiště byla nakonec podpořena z dotace MMR, nestaly se 
náklady na zpracování žádosti z programu NASA součástí ceny nově pořízeného hřiště a 
zastupitelstvu je předkládán návrh na odpis zmařené investice na částku 22 990 Kč.  
 
USNESENÍ č. 11: Zastupitelstvo městyse souhlasí s odpisem zmařené investice z účtu 042 – 
Nedokončené investice v částce 22 990 Kč. 
Pro 7, proti 0, zdržel se 0  
 

12. Odměny neuvolněných zastupitelů. Ústavní soud zrušil k 31.12.2023 současnou praxi 

stanovení odměn nařízením vlády a od 1.1.2024 bude zaveden valorizační mechanismus. Výše 
odměny neuvolněného člena zastupitelstva se stanoví jako součin základny pro výpočet odměny a 
koeficientu stanoveného v příloze k tomuto zákonu podle funkce a velikostní kategorie obce. Za 
základnu pro výpočet odměny se považuje průměrná hrubá měsíční mzda v národním hospodářství 
za první pololetí předchozího kalendářního roku zveřejněná ČSÚ. 
 
USNESENÍ č. 12: Zastupitelstvo městyse Žernov v souladu s § 72 odst. 1, § 73 odst. 1,2,3 a 4 
a § 84 odst. 2 navrhované novely zákona o obcích stanoví odměnu za výkon funkce 
neuvolněného starosty ve výši součinu průměrné hrubé měsíční mzdy za první pololetí 
předchozího kalendářního roku a koeficientu 0,726. Mzda bude vyplácena od 1.1.2024 
Pro 6, proti 0, zdržel se 1 (Dohnal) 
 
USNESENÍ č. 13: Zastupitelstvo městyse Žernov v souladu s § 72 odst. 1, § 73 odst. 1,2,3 a 4 



a § 84 odst. 2 navrhované novely zákona o obcích stanoví odměnu za výkon funkce 
neuvolněné místostarostky ve výši součinu průměrné hrubé měsíční mzdy za první pololetí 
předchozího kalendářního roku a koeficientu 0,654. Mzda bude vyplácena od 1.1.2024 
Pro 6, proti 0, zdržel se 1 (Dohnal) 
 
USNESENÍ č. 14: Zastupitelstvo městyse Žernov v souladu s § 72 odst. 1, § 73 odst. 1,2,3 a 4 
a § 84 odst. 2 navrhované novely zákona o obcích stanoví odměnu za výkon funkce 
neuvolněného zastupitele ve výši 500 Kč. Mzda bude vyplácena měsíčně od 1.1.2024. 
Pro 6, proti 0, zdržel se 1 (Dohnal) 
 

13. Žádosti o poskytnutí dotace a povolení závodů – ZKO Žernov-Rýzmburk a 
Dog Race. 
 
USNESENÍ č. 15: Zastupitelstvo městyse Žernov schválilo konání závodu Extreme Dog Race dne 
2. 11. 2024, případně i 3.11.2024 
Pro 7, Proti 0, Zdrželi se 0 
 
USNESENÍ č. 16: Zastupitelstvo městyse Žernov schválilo příspěvek 17 000 Kč na činnost ZKO 
Rýzmburk a pověřuje starostu k uzavření veřejnoprávní smlouvy. 
Pro 7, Proti 0, Zdrželi se 0 
 
USNESENÍ č. 17: Zastupitelstvo městyse Žernov schválilo příspěvek 5 000 Kč na činnost Dog 
Race, z.s. a pověřuje starostu k uzavření veřejnoprávní smlouvy. 
Pro 7, Proti 0, Zdrželi se 0 
 

14. Finanční příspěvek MŠ Červená Hora s úpravou rozpočtu.  
 
USNESENÍ č. 18: Zastupitelstvo městyse schvaluje úhradu neinvestičních nákladů na provoz 
MŠ v Červené Hoře roce 2023 ve výši 45 000 Kč 
 
USNESENÍ č. 19: Zastupitelstvo městyse schvaluje v rámci rozpočtového opatření č. 11 
navýšení paragrafu 3111 a položky 5321 o 45 000 Kč. 
Pro 7 proti 0, zdržel se 0 
 

15. Změny v dani z nemovitosti pro rok 2024. Pro rok 2024 zůstává v platnosti na 

Žernově místní koeficient 2 za jednotlivé druhy pozemků, staveb, nebytových prostorů a za byty. 
Místní koeficient se nevztahuje na pozemky orná půda, chmelnice, vinice, zahrady, ovocné sady a 
trvalé travní porosty. Na základě schváleného vládního úsporného balíčku se daň z nemovitosti v roce 
2024 navýší 1,8krát. Výnosy z daně z nemovitosti jsou v plné výši příjmem obce. 
 
USNESENÍ č. 20 
na vědomí Pro 7, proti 0, zdržel se 0  
 

16. Výběrová komise pro otevírání a hodnocení nabídek na dopravní automobil. 
 
USNESENÍ č. 21: Zastupitelstvo městyse schvaluje výběrovou komisi pro otevírání a 
hodnocení nabídek na dopravní automobil ve složení Kočí, Mařáčková, Hanušová, náhradník 
Mojžíš, Domáň 
Pro 7, proti 0, zdržel se 0  
 

17. Dobíjecí stanice na elektrokola. SO ÚPA a SO 1866 budou podávat žádosti o dotaci na 

dobíjecí stanice. Výše dotace je 90 %. Na předchozích jednáních se diskutovala možnost instalace u 
sokolovny. 
 
USNESENÍ č. 22: Zastupitelstvo městyse schvaluje nepřipojit se v rámci dobrovolných svazků 
k žádosti o dotaci na dobíjecí stanice na elektrokola 
Pro 7, proti 0, zdržel se 0  
 



18. Kontrola dotace „Rekonstrukce lávky Na Pohodlí“. Rekonstrukce lávky Na Pohodlí 

byla v řádném termínu dokončena, předána a zaúčtována. Z důvodu opožděného zaslání vyúčtování 
poskytovateli dotace Královéhradeckému kraji bylo s městysem zahájeno správní řízení.  

 
 
USNESENÍ č. 23: Zastupitelstvo městyse bere na vědomí informace o zahájení správního řízení 
ve věci vrácení dotace a pověřuje starostu k jednání o prominutí vratky a penále. 
Pro 7, proti 0, zdržel se 0  
 

19. Obecně závazná vyhláška o místním poplatku za obecní systém 
odpadového hospodářství. Náklady na odpadové hospodářství meziročně stále rostou. Výběr 

poplatku nepokryje ani náklady spojené se svozem a likvidací komunálního odpadu. Náklady na 
separovaný odpad hradí z rozpočtu městys. Roční poplatek na osobu se navyšuje na 700 Kč. 
 
USNESENÍ č. 24: Zastupitelstvo městyse schvaluje obecně závaznou vyhlášku o místním 
poplatku za obecní systém odpadového hospodářství s účinností od 1.1.2024. 
Pro 6, proti 0, zdržel se 1 (Hůlka)  
 

20. Obecně závazná vyhláška o místním poplatku ze psů. Roční poplatek pro držitele 

psa se navyšuje na 200 Kč. 
 
USNESENÍ č. 25: Zastupitelstvo městyse schvaluje obecně závaznou vyhlášku o místním 
poplatku ze psů s účinností od 1.1.2024. 
Pro 6, proti 0, zdržel se 1 (Kočí)  
 

21. Žádosti o dotace 2023 – 2024.  
a) Komunitní centrum sokolovna. 16.12.2024 budou zveřejněny výsledky dotačního řízení. 

Pokud bude žádost kladně vyřízena, podáme do konce roku výzvu zadavatele na zaslání nabídek. 
Komise pro otevírání obálek a hodnocení nabídek ve složení: Hůlka, Mařáčková, Mojžíš, náhradník 
Hanušová 
 
USNESENÍ č. 26: Zastupitelstvo městyse schvaluje komisi pro otevírání obálek a hodnocení 
nabídek na komunitní centrum sokolovna ve složení Hůlka, Mařáčková, Mojžíš, náhradník 
Hanušová 
Pro 7, proti 0, zdržel se 0 
 

b) Dopravní automobil SDH. Dle požadavku směrnice o veřejných zakázkách byla provedena 

orientační poptávka na základě průzkumu trhu. Následovat bude výběrové řízení. V prosinci 2023 
bude podána žádost o dotaci na MAS Mezi Úpou a Metují. V případě kladného hodnocení bude 
podána velká žádost s předpokládaným výsledkem během prázdnin 2024.  Dodání auta do června 
2024. 
 
USNESENÍ č. 27:  
na vědomí Pro 7, proti 0, zdržel se 0 
 

c) Posílení veřejného osvětlení. Žádost o dotaci POV Královéhradeckého kraje bude podána 

v prosinci 2023. Předmětem dotace bude posílení lamp na hlavní cestě dle norem s tím, že stávající 
lampy budou vyměněny za LED. V druhé etapě se vymění svítidla v celé obci za LED moduly. 
 
USNESENÍ č. 28:  
na vědomí Pro 7, proti 0, zdržel se 0 
 

d) Parkoviště u rozhledny. Je vydáno stavební povolení. V roce 2024 (respektive 2025) bude 

podána žádost o dotaci v rámci MAS MUM. Lze zahájit výběrové řízení. Komise pro otevírání obálek 
ve složení: Hůlka, Mařáčková, Mojžíš, náhradník Hanušová. 
  
USNESENÍ č. 29: Zastupitelstvo městyse schvaluje komisi pro otevírání obálek a hodnocení 
nabídek na parkoviště u rozhledny ve složení Hůlka, Mařáčková, Mojžíš, náhradník Hanušová 



Pro 7, proti 0, zdržel se 0 
 

e) Přístaviště Na Pohodlí. Projekt je zpracovaný. Z důvodu nesouhlasu CHKO Broumovsko není 

vydáno stavební povolení. Realizace v roce 2025. 
 
 
USNESENÍ č. 30 
na vědomí Pro 7, proti 0, zdržel se 0 
 

f) Cyklostezka Šraňka. Zajištění bezpečnosti chodců a cyklistů na hlavní komunikaci podél 

vjezdové brány. Jednat o výkupu pozemku s panem Jiránkem, TJ Sokol a panem Kočím. 
 
USNESENÍ č. 31: Zastupitelstvo městyse souhlasí se záměrem vybudovat cyklostezku Šraňka 
a pověřuje starostu k jednání s majiteli o výkupu pozemků. 
Pro 7, proti 0, zdržel se 0 
 
USNESENÍ č. 32: Zastupitelstvo městyse pověřuje starostu k zadání projektové dokumentace 
na cyklostezku. 
Pro 7, proti 0, zdržel se 0 
 
USNESENÍ č. 33: Zastupitelstvo městyse pověřuje starostu k podání žádosti o dotaci na 
projektovou dokumentaci na cyklostezku z dotačního programu KHK. 
Pro 7, proti 0, zdržel se 0 
 

22. Program rozvoje městyse 2024+. Projektové záměry, které si městys vytyčil v akčním 

plánu, budou postupně během dvou letech splněny. Akční plán je důležitým plánovacím dokumentem 
pro investiční akce, a proto je v zájmu obce provést jeho aktualizaci. 
 
USNESENÍ č. 34: Zastupitelstvo městyse schvaluje aktualizaci Programu rozvoje městyse 2024+ 
Pro 7, proti 0, zdržel se 0  
 

23. Adventní koncert. 10. 12. 2023 v 16:30, 6NaChodníku, kaple Panny Marie Sněžné. 

Organizační zajištění topení, světla, židle, občerstvení, prodej vstupenek, výzdoba (Mojžíš, Hůlka, 
Kočí, Mařáčková, Hanušová, Duchanová + Peřinová) 
 
USNESENÍ č. 35 
na vědomí Pro 7, proti 0, zdržel se 0 
 

24. Příspěvky do Žernováka. Za jednotlivé složky městyse je možné podávat příspěvky do 

konce roku 2023. Zároveň starosta vyzývá i zastupitele s možností vyjádřit se. Žernovák vyjde v lednu. 
 
USNESENÍ č. 36 
na vědomí Pro 7, proti 0, zdržel se 0 
 

25. Žádost o finanční příspěvek NONA 92.  
 
USNESENÍ č. 37: Zastupitelstvo městyse schvaluje finanční příspěvek obecně prospěšné 
společnosti NONA 92 ve výši 6 198 Kč. 
Pro 7, proti 0, zdržel se 0 
 

26. Informace starosty. 
- zóna Račana – JIH (soukromý vlastník buduje přípojky a komunikace, městys není zván na kontrolní 
prohlídky, pokud by v budoucnu měl vlastník zájem převést stavby na městys, bude otázka, v jaké 
kvalitě bylo vše provedeno a zda městys bude chtít  stavby převzít do svého vlastnictví a udržovat je) 
- meziobecní spolupráce (od 1.1.2024 bude zaveden nový institut společenství obcí jako nová forma 
meziobecní spolupráce. Umožní zřídit pozici sdíleného úředníka. Obce budou muset financovat jeho 
služby. Zaměřeno na koordinaci veřejných služeb v mikroregionálním kontextu. Je to možná první krok 
ke slučování obcí.) 
- Červený most (zatím není zpřístupněný) 



- příprava setkání s hejtmanem Královéhradeckého kraje 
- 8. 6. 2024 Žernovský BAJK,  
- 24. 8. 2024 Sousedská - zajišťuje František Knápek (zarezervovat na termín PODIUM pro 
kapelu) 
- komunitní energetika (zatím probíhá kontrolní měření větru na rozhledně) 
 
27. Různé. 
Zastupitel Kočí měl připomínku k tújím u hřbitova – prořezávka, jasan na malé návsi – provést odborný 
prořez případně zkontrolovat životnost jedlí v sousedství jasanu. 
 
Dotaz na probíhající služby MP Česká Skalice (měření rychlosti a kontrola špatného parkování v obci). 
 
Zastupitel Hůlka informoval o mikrobioplynových stanicích, které zpracovávají odpady z obecní 
zeleně. 
 
Návrh na občerstvení na Sousedské (poukázky pro děti na limo zdarma). 
 
Připomínka k přelivu vody z obecního pozemku u sokolovny na soukromou parcelu, zajistí Mojžíš 
v roce 2024. 
 
 

 
Další zasedání ZO 5.2.2024 
 
 
 

 
Mgr. Libor Mojžíš, starosta obce 
 
 
 
 
Zapsala dne 21. 11. 2023                Ověřil: Mgr. Pavel Dohnal 
 
 
Ing. Marie Hanušová                                                         Marcel Kočí 


